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Protokół Nr 0012.08.50.2021
Komisji Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

Rady Miasta Kalisza
z posiedzenia, które odbyło się w dniu 19 listopada 2021 roku

*********************************************************************
Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

*********************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  współpracy  Miasta  Kalisza
z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność
pożytku publicznego na 2022 rok”.

4. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  Regulaminu  Cmentarza
Komunalnego w Kaliszu.

5. Projekt uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości budynków lub ich
części podłączonych do instalacji fotowoltaicznej, kolektora słonecznego, pompy ciepła,
rekuperatora lub gruntowego wymiennika ciepła.

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla strefy usługowej – Wrocławska”.

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Kalisza.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  nienaruszenia  zgłoszonego  do  uchwalenia
miejscowego planu rewitalizacji „Jabłkowskiego  - Podgórze” w Kaliszu, ustaleń Studium
uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Kalisza  oraz
Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Kalisza.

9. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu rewitalizacji „Jabłkowskiego – Podgórze”
w Kaliszu.

10.Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  i  przyjęcia
do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Kalisza – Aktualizacja”.

11.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok.

12.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta Kalisza
na lata 2021 – 2043.

13.Korespondencja



-  odpowiedź  Naczelnika  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony  Środowiska
na pismo Przewodniczącego Rady Miasta nr KRM.0004.0060.2021 z dnia 27.09.2021r.
ws udzielenia odpowiedzi mieszkańcowi miasta w zakresie odbierania bioodpadów
-  pismo  ws  przekazania  według  właściwości  sprawy  dotyczącej  ochrony  dzieci
na placu zabaw przed hałasem oraz emisją spalin

14.Sprawy bieżące i wolne wnioski.

15.Zamknięcie posiedzenia.      

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. 
Otwarcia posiedzenia dokonał przewodniczący komisji, Roman Piotrowski witając członków
komisji oraz przybyłych gości.
Ad. 2. Zatwierdzenie porządku obrad.
Radni przyjęli porządek obrad w głosowaniu: 6 osób za (6 obecnych).
Ad.3.Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  współpracy  Miasta  Kalisza
z organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność
pożytku publicznego na 2022 rok”.
Projekt  uchwały  przedstawił  p.  Janusz  Sibiński  z  USSM.  Przedstawił  ilość  podmiotów,
których łącznie jest 380, w tym 28 stowarzyszeń zwykłych, 165 stowarzyszeń rejestrowych,
32 ogólnopolskich, 77 filii. Toczą się sprawy w sprawie rozwiązania 2.
Głos zabrał p. Radny Grzegorz Chwiałkowski, który powiedział, że temat dotyczy go od 25
lat. Wspomniał o otarciu sklepu, dla gorzej sytuowanych mieszkańców miasta. Powiedział, że
„mafia  się  tam zrobiła,  towar  wstawiła  tam firma „Antczak”.  Niedaleko  tego  sklepu  jest
wielka budowa, której wykonawcą jest firma „Antczak”. Pracownicy tej firmy przychodzą do
sklepu i brakuje towaru.
Pan  Radny  wspomniał  o  sposobie  działania  Banków  żywności,  zasugerował,  że  banki
utrudniają, a są po to, by pomagać i by wspierać akcję niemarnowania żywności. 
Wspomniał także o 3 sklepach sieci „Polo” w Kaliszu, które jego zdaniem powinny wspierać
lokalne akcje pomocowe. 
Pan Janusz Sibiński powiedział,  że w ubiegłym roku nikt  nie wziął  udziału w konkursie.
W tym roku fundacja CHOPS zgłosiła się, ale nie podjęła się wykonania zadania. Na przyszły
rok nie wpisano zadania. Problem dotyczy rozwiązań parlamentarnych. 
Pan Radny Grzegorz Chwiałkowski zapytał czy miasto ma jakiś wpływ n poszczególne sieci,
np. na „Polo”.
Pan  Janusz  Sibiński  powiedział,  że  miasto  wskazywało  miejsca,  jednak  każda  sieć,  jest
autonomiczną,  integralną  jednostką,  rządzącą  się  swoimi  regułami,  na  którą  nie  można
wpływać. 
Pan  Radny  Leszek  Ziąbka  stwierdził,  że  pomoc  należy  zorganizować  i  należy  poprosić
p. Prezydenta Miasta o kontakt z władzami sieci „Polo”.
Wobec braku kolejnych pytań radni przystąpili do głosowania. Projekt został przegłosowany
6 głosami za. 
Ad.4.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  Regulaminu
Cmentarza Komunalnego w Kaliszu.
Wobec braku pytań Radni od razu przystąpili do głosowania. Projekt uchwały został przyjęty
jednogłośnie – 6 głosami za.
Ad.5. Projekt uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości budynków
lub ich części podłączonych do instalacji fotowoltaicznej, kolektora słonecznego, pompy
ciepła, rekuperatora lub gruntowego wymiennika ciepła.
Projekt uchwały przedstawiła Pani Naczelni K. Frąckowiak. Powiedziała, że uchwała 



od  nieruchomości  budynków  lub  ich  części  podłączonych  do  instalacji  fotowoltaicznej,
kolektora  słonecznego,  pompy  ciepła,  rekuperatora  lub  gruntowego  wymiennika  ciepła,
obowiązywała  do  2020  r.  Prezydent  zapowiedział  na  poprzedniej  sesji,  że  taki  projekt
zostanie wprowadzony, ze względu na błędy pisarskie. Obejmie wszystkich uprawnionych,
ale ze względu na owe błędy, utrudniające identyfikację podmiotów należało złożyć projekt.
Projekt doprecyzowuje takie pojęcia jak „lizing”, „działalność handlowa”. 
Wobec braku pytań Radni przystąpili do głosowania. Uchwała została jednogłośnie przyjęta –
6 głosami za.
Ad.6. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla strefy usługowej – Wrocławska”.
Projekt  przedstawiła  Pani  A.  Wypych.  Powiedziała,  że  teren  jest  w  większości
zainwestowany, przeznaczony przede wszystkim na produkcję i usługi.
Pani Radna B. Oliwiecka zadała pytanie czy tam miałyby być zlokalizowany PSZOK. 
P.  A.  Wypych  odpowiedziała,  że  jest  to  dopuszczalne  w  planie,  ale  budowa  nie  jest
przesądzona i p. Wypych stwierdziła, że nie wie czy jest to aktualne. 
Przystąpiono do głosowania. 6 Radnych głosowało za przyjęciem wniosku. 
Ad. 7.  Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Rewitalizacji  Miasta
Kalisza.
Pani Izabela Grześkiewicz przedstawiła zadania zrealizowane i kontynuowane, tj. zieleń na
Zamkowej,  Piskorzewskiej;  Główny  Rynek,  Śródmiejska,  Park  miejski.  Planowane  są
publiczne  tereny  zielone  w  centrum   na  ul.  Jabłkowskiego  i  Podgórzu.  Bardzo  ważnym
zadaniem jest rozbudowa systemu ciepłowniczego w śródmieściu. 
Pan  Radny  Leszek  Ziąbka  zapytał  na  kiedy  planowane  jest  rozpoczęcie  inwestycji
rewitalizacja placu Jana Pawła III i placu Kilińskiego. 
Pani  Izabela  Grześkiewicz  odpowiedziała,  że  jest  to  projekt  zaplanowany  w  najbliższej
perspektywie, ale na razie trwa etap gromadzenia dokumentacji.
Wobec braku dalszych pytań przystąpiono do głosowania. 6 osób zagłosowało za przyjęciem
projektu uchwały.
Ad.  8.  Projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  nienaruszenia  zgłoszonego  do
uchwalenia miejscowego  planu rewitalizacji  „Jabłkowskiego  -  Podgórze”  w Kaliszu,
ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta
Kalisza oraz Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Kalisza.
Pani  Izabela  Grześkiewicz  powiedziała,  że  złożenie  projektu  jest  niezbędne  ze  względów
pranych. Wymaga odrębnej uchwały.
Wobec braku pytań Radni przystąpili do głosowania. Projekt uchwały przyjęto 6 głosami.
Ad. 9.  Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu rewitalizacji  „Jabłkowskiego –
Podgórze” w Kaliszu.
Projekt  przedstawiła  Pani  Izabela  Grześkiewicz.  Wobec  braku  pytań Radni  przystąpili  do
głosowania. Projekt uchwały przyjęto 6 głosami.
Ad.10.Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  i  przyjęcia
do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Kalisza – Aktualizacja”.
Głos zabrał Pan Naczelnik Bąkowski, który przekazał, że nie ma zbyt wielu wpisów. 
Wobec wyczerpania tematu Radni przystąpili do głosowania. Projekt przyjęto 6 głosami. 
Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok.
Projekt  przedstawiła  Pani  Skarbnik  Aneta  Ochocka.  Przekazała  o  ile  zmieni  się  budżet
w zakresie  wydatków i  wpływów. Pani  Skarbnik  przedstawiła  dwa wnioski  dotyczące  tej
komisji.  Jeden  dotyczył  zwiększenia  o  178  000  kapitału  zakładowego  KLA–  wniosek
Wydziału  Gospodarowania  Mieniem.  Drugi  wniosek  z  Biura  Budżetu  i  Analiz  na
w wysokości 913 000 zł. Dokonuje zmian w planie wydatków .Okazało się, że zabezpieczone



środki na poręczenia dla Aquapark i KLA i KTBS nie zostały wykorzystane,  co wykazała
analiza. Kwota ta zostanie przekazana na inny cel. 
Wobec braku pytań Radni przeszli do głosowana. Wniosek przyjęto 6 głosami. 
Ad. 12. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta
Kalisza na lata 2021 – 2043.
Pani  Skarbnik  Aneta  Ochocka  przedstawił  jedną  propozycję.  Dotyczyła  zadania
Rekompensata dla KLA. Kwota był zaplanowana na kwotę 17 891 141, 46 za rok 2021. 
Radni przeszli do głosowania. 6 Radnych było za przyjęciem projektu uchwały. 
Ad. 13. Korespondencja

1. odpowiedź Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska
na pismo Przewodniczącego Rady Miasta nr KRM.0004.0060.2021 z dnia 
27.09.2021r. ws udzielenia odpowiedzi mieszkańcowi miasta w zakresie odbierania 
bioodpadów

2. pismo ws przekazania według właściwości sprawy dotyczącej ochrony dzieci
na placu zabaw przed hałasem oraz emisją spalin. 

Ad. 14. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
Brak. 
Ad. 15. Zamknięcie posiedzenia.    
Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie, dziękując Radnym i gościom za przybycie. 

    Przewodniczący Komisji Środowiska 
i Gospodarki Komunalnej
    Rady Miasta Kalisza

    /... /
     Roman Piotrowski


